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«Selle kohta uut protokolli ei ole ja 
sõlmitakse novembris. Praeguses 
variandis on kirjas nii: kultuuri- ja 
spordiürituste külastamine, ärilistel 
eesmärkidel, omavalitsustöötajad, 
volikogu liikmed, kahepoolsed pro-
jektid — koolid, tantsud, jahiseltsid 
isegi, interregi projektid. Need, kes 
tahavad taotluse selle alla panna, 
peavad silmas pidama seda, et 
oleks koostööleppe koopia juhuks, 
kui saatkond küsib lisaselgitust.

Näiteks kui on võrkpalli võist-
kond ja soovitakse Petseri rajoonis 
võistelda, või on kultuuriürituste 
külastamine nagu linnapäevad ja 
muud säärased — on siis Petseri 
kooliga mingid suhted või sõlmitud 
koostöölepe või protokoll, siis sel-
lest saab ka koopia teha. Äriliste 
eesmärkide puhul võib vabas 
vormis antud tõendit, et on kontak-
tid mõne konkreetse ärimehe või 
fi rmaga, samuti esitada. 

Praeguste tasuliste soodus-

kategooriate maksumus 

võib järgmisest aastast langeda 

enam kui kaks korda. Kui siiani 

tuli soodustingimustel viisa eest 

maksta 1250 krooni, siis tuleval 

aastal võib see summa langeda 

550 kroonile.

«On lootus, et järgmine aas-

ta võib see tõesti olla ainult 550 

krooni,» ütleb Lembit Sikk. 

«Kuna selle aasta 1. juunist hak-

kas kehtima Venemaa ja Euroo-

pa liidu lihtsustatud viisarežiimi 

kord, siis võib see summa järg-

misest aastast langeda.»

Ka need inimesed, kes te-

gid endale sel aastal tasulise 

viisa võivad võtta lahti veebile-

he www.setomaa.ee ja printida 

endale välja kompenseerimi-

se taotluse. Sel aastal kompen-

seerib riik Põlva- ja Võrumaa 

inimestele osa sellest summast, 

kes pidid soodusviisa eest 1250 

krooni maksma. Muid doku-

mente, mida on nõutud ülerii-

gilise kompenseerimise puhul, 

pole vaja esitada.

«Komisjoni istub koos ok-

toobri algul ja määrame sum-

ma: kas 400 või 500 krooni, seda 

praegu ei oska öelda, aga sin-

nakanti võib see jääda,» räägib 

Lembit Sikk.

Lapsed kuni 18 eluaastat on 

seni saanud viisa tasuta, vaata-

mata kategooriale.

Saab soodsamalt

«Kogu soodusviisade potentsiaa-

lsete saajate nimekiri 5-6 tuhat 

nime, aga nende seas oli niinime-

tatud «surnud hingi», kes ei ol-

nud 3 aastat üldse viisat võtnud — 

need arvasime nimekirjast välja,» 

räägib Lembit Sikk. «Nemad said 

tagasi uuesti, kui tegid taotluse. 

Kord aastast saab nimekirja pa-

randada, täiendada või muuta.»

Praegu on nimekirjas umbes 

3500 ja neist on viisa selleks aas-

taks saanud 2700 inimest. 

Kõige rohkem on inimesi on 

B-kategoorias — maetud lähisu-

gulased, eriti pärast seda kui va-

naemad-vanaisad tulid sellesse 

kategooriasse juurde. «See aasta 

tuleb neid 2000 täis. Kui varem 

mahtusid A ja B mõlemad tasu-

ta viisade piiridesse ja ainult C 

ei mahtunud, siis sel aastal ilm-

selt osad B-ka-

tegooria taotlu-

sed jäävad tasuta 

viisa võimalusest 

ilma, kuna neid 

on rohkem kui 

2000,» selgitab 

Sikk. «Kuidas 

ma valiku teen, 

seda on praegu 

raske öelda. Kõi-

gepealt tuleb koostada nimekiri 

ja selle pealt vaadata. Näiteks kui 

inimesel on maetud vanaisa ja ta 

on iga aasta või üle aasta võtnud 

viisa välja, siis on näha, et neil on 

see vajadus olnud. Aga need, kes 

pole 6-7 aastat käinud, hoolimata 

sellest, et vanaema-vanaisa mae-

tud on, siis kui mul ei mahu, on 

tõenäosus suur, et nemad jäävad 

tasuta saajate nimekirjast väl-

ja, sest aastate jooksul pole nen-

del vajadust olnud Venemaal käia 

ka raha eest. Kui viisamaksumus 

peaks järgmine aasta olema 550 

krooni, siis ei peaks küll problee-

miks olema ka kaugemate sugu-

laste haudadel käia. Eesti kohta 

on tasuta viisade kvoot 2000, üle-

jäänud saavad soodustingimustel 

— sellel kvooti pole.» 

Kui on nimekiri ära kinnita-

tud ja protokoll kahe riigi vahel 

ära sõlmitud, siis hakkab viisa-

koordinaator jaanuari kuust juba 

viisavormistamiseks vajalike do-

kumentide vastuvõtmisega toi-

metama. Arvatavasti saavad sel 

aastal taotlejad oma dokumendid 

kiiremini tagasi, kuna saab taot-

lusi esitada järk-järgult.

«See aasta oli tore, kui saatkond 

jõudis 200-300 viisat nädalas teha,» 

ütles Sikk. «Vahepeal oli järjekord 

2 kuud, aga missugune on olukord 

järgmisel aastal ei oska öelda. Põ-

himõtteliselt on nii, et kui doku-

mendid sisse viin, on nad kaks nä-

dalat saatkonnas ja pärast seda saab 

kätte. Sel aastal toimis kõik hästi.» 

Kuna uue korra järgi keh-

tib viisa aasta alates väljaandmi-

sest, mitte kalendriaasta lõpuni 

on inimest hulk erinevate kuude 

vahel ära hajutatut — osad said 

jaanuaris, osad veebruaris ja osad 

veel hiljem. «Neid, kel hiljem vii-

sad välja antud, ma kohe jaanua-

ris vastu ei võtagi. Ei pea korraga 

2700 inimest neid pabereid sisse 

andma, vaid jagame need nelja 

kuu peale laiali, vastavalt sellele, 

mis ajani kellelgi viisa kehtib,» sõ-

nas Sikk. «Varem oli nii, et 2. jaa-

nuaril lõppes kõigil ja kõik tahtsid 

kohe saada. Nüüd on see asi pa-

ranenud, kuna need tähtajad on 

erinevad.»

Nimekiri paisub, 
kuid viisasaamine 
kulgeb kiiremini

D-kategooria 
(soodushinnaga)
«Kui eelmisel aastal olid vanaema ja 
vanaisa kaugemas — D-kategoorias 
— siis sellest aastast käivad nemad 
ka lähisugulaste alla. D-kategooria 
tähendab sugulaste matmispai-
ka. See on raske küsimus, kuidas 
tõestada kaugemat sugulust. C ja 
D ongi kõige raskemini tõestatavad 
kategooriad. Nimekirja inimesed pa-
nen. Kas Vene pool küsib pisteliselt 
tõestusi, siis seda ei julge öelda. 
Äiad-ämmad on vast lihtsam tõesta-
da, tädid-onud ka veel, aga tädipo-
jad juba ja nii edasi — nendega on 
raskusi. Ei oska ka muid soovitusi 
anda, et kui inimestel vähegi do-
kumente on, siis hoida neid ja üles 
otsida. Saatkond tõenäoliselt küsib 
pisteliselt ja võib kontrollida.»

E-kategooria 
(soodushinnaga)
«Senine tava oli, et kui inimesel on 
kinnisvara Petseri rajoonis, siis said 
viisa: omanik, selle abikaasa ja 
lapsed. Enam ei saanud lapselap-
sed, kui näiteks vanaisale kuulus 
kinnistu, siis laste-lastele saatkond 
ei andnud viisat, sõnab sikk»

F-kategooria 
(soodushinnaga)

Kui viisamaksumus peaks 
järgmine aasta olema 550 kr,   
siis ei peaks küll problee-
miks olema ka kaugemate 
sugulaste haudadel käia.

Need, kes on saanud ära 
tõestada, on viisad ka kätte saa-
nud. Ega vene konsul ei osanud 
varem ka täpsemaid selgitusi 

anda selle kohta. Praegu on 
nii, et kellel on põhjust, võiks F-
kategooria all nimekirja esitada 
ja hiljem saab neid dokumente 

veel täiendada vajadusel. Hetkel 
paremat võimalust kultuuri- või 
äriliste kontaktide edendami-
seks kui F-kategooria meil pole.»


